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A gyártástechnológia folyamatos fejlesztése, 
a nagy volumenű beruházások és a cégre jel-
lemző jövőbe tekintés eredményeképpen a 
MAGYARMET Finomöntöde Kft. évről évre 
növelni tudja árbevételét. Győri Imre ügyvezető 
igazgatótól kértünk interjút.

– Az 1981-ben alapított cég eddig megtett útjának 
melyek voltak a legfontosabb mérföldkövei?

– Az indulást követően az akkor még MMG AM 
néven működő öntödét 1993-ban a Schmidt+Clemens 
német szakmai befektető vásárolta meg. Ebben az 
időszakban bővültek kereskedelmi kapcsolataink, 
számos új technológiát vezettünk be, így a gyártott 
termékek köre is jelentősen bővült. 2003-ban vásá-
roltam vissza a céget, és azóta is 100%-os magyar 
tulajdonban van az öntöde. Fejlesztések sora követ-
kezett: elindult CNC-megmunkáló üzemünk, amely 
beépítésre kész alkatrészek szállítását teszi lehetővé, 
megkezdődött a rapid prototípusgyártás, 2018-ban 
pedig egy új telephelyet nyitottunk Sárbogárdon.

– Milyen technológiai újítások, illetve fejlesztések 
révén vált a cég hazánk piacvezető finomöntödéjévé?

– Az öntöde főleg kis és közepes szériákat gyárt. 
Maga az öntödei folyamat nehezen automatizálható, 
de ahol lehetséges, ott bevezetjük a legújabb tech-
nológiákat: robotokat alkalmazunk, CNC-vezérlésű 
megmunkálógépekkel dolgozunk. Az elmúlt tíz év 
során egyre inkább azt tapasztaltuk, hogy a piac az 

egyedi gyártás irányába tolódik el. Ennek az igény-
nek kívántunk eleget tenni, amikor 2014-ben beve-
zettük a rapid prototípusgyártást, amely eljáráshoz 
csúcstechnológiás 3D-s nyomtatógépeket vásárol-
tunk. Ezzel a fejlesztéssel a normál öntési folyamat-
hoz szükséges időt jelentősen csökkentettük, így 
ügyfeleinket akár két héten beül is ki tudjuk szolgálni 
a megrendelt alkatrészekkel.

– Melyek a MAGYARMET legismertebb termé-
kei? Kik a megrendelőik?

– Büszkék vagyunk mind a hazai, mind a kül-
földi partnerkapcsolatainkra. Vevőink között tud-
hatunk számos jól ismert vállalatot, mint például 
a Grundfos, a Knorr-Bremse, a Xylem vagy a 
BMW-csoport. Mint a felsoroltakból is látható, szi-
vattyú-alkatrészekben nagyon erősek vagyunk, de 
több iparágakba is szállítunk komplett egységeket, 
legyen az élelmiszeripari gépgyártás, petrokémia, 
energetika, járműipar vagy gyógyászati gépek, 
implantátumok. Mindemellett látnunk kell azt is, 
hogy a világban jelenleg a biztonság, az egész-
ség- és a környezetvédelem kiemelkedően fontos 
területek, ezért az ezekhez kapcsolódó beszállítói 
lehetőségeket is meg kell megkeresünk. Az öntö-
de olyan technológiával rendelkezik, amely más 

A MAGYARMET 40 éve Fejér megye meghatározó vállalata
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szakmai elismerésben részesült, 1988-ban Állami Díjjal 
tüntették ki, 2011-ben megkapta a Magyar Öntészeti 
Szövetség Életműdíját, az általa vezetett MAGYARMET 
pedig 2016-ban elnyerte az Év Gyára díjat, és a HIPA 
Az év magyar beszállítója elismerését.

eljárással nem váltható ki, főként az alkatrészek 
komplexitásának, illetve az alapanyag-ötvözetek 
tekintetében. Ez jelenti számunkra azt a bizonyos 
piaci előnyt.

– A közeljövőben terveznek-e újabb fejlesztéseket, 
beruházásokat?

– Természetesen, hiszen fejlődés, fejlesztés nélkül 
a mai ipari környezetben nem lehet életben maradni. 
Folyamatosan pályázunk, elsősorban a gépparkunkat 
igyekszünk modernizálni és a legújabb technológiák-
ra cserélni.

– Minek köszönhető az a számos szakmai elisme-
rés, amelyekkel büszkélkedhetnek?

– Kollégáinkkal rengeteget dolgoztunk ezekért az 
eredményekért. Kiváló szakmai csapattal volt sze-
rencsém ezt az utat bejárni, úgy gondolom, elsősor-
ban közös érdem, hogy elnyertük az Év gyára címet 
és az Év beszállítója díjat, csak hogy a legutóbbiakat 
említsem. A szakma szeretete visz minket tovább. 
Büszke vagyok az elmúlt 40 évre!
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gozott. A Pázmány Péter Katolikus 
Egyetemen HTK-n szerezett diplo-
mát, jelenleg a PPKE BTK történész 
hallgatója. 2019 óta Baracska 
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Baracska nyit a turizmus felé

‒ Baracska nagy kiterjedésű külterülettel rendel-
kező település, a Mezőföldre jellemzően jórészt 
mezőgazdasági övezetekkel. 

‒ Körbevesznek minket a szántóföldek itt, a 
Mezőföld északi csücskén. Ugyanakkor Baracs-
kán sok egyéb kisvállalkozás is működik, példá-
ul az Európa-szerte ismert Csíz Sajtműhely. A te-
lepülés méretéből és a lakosságszámból adódóan 
a nagyvállalkozások száma kevés. 

Büszkék vagyunk még, többek között az ál-
talános iskolánk névadójára, Kozma Ferencre, 
aki egy ideig településünk lakója volt, és Vö-
rösmarty Mihályra, aki Baracskán írta az Előszó 
című költeményét. Nagyjaink iránti tiszteletből 
az önkormányzat emlékműveket állított, me-
lyek mindenki számára látogathatóak. Az utóbbi 
években, ha lassan is, de emelkedik a lakosság-

A település elhelyezkedése közleke-
dési szempontból kiváló, a főváros 
és Fejér megye székhelye, Székes-
fehérvár között félúton található, 
a Velencei-tó gépkocsival néhány 
perc alatt elérhető. Mindez, s a köz-
ség vonzó természeti környezete 
turisztikai fejlesztésekre ösztönzi az 
önkormányzatot. Szőlősy Attila pol-
gármesterrel beszélgettünk. 

A Faluház Makovecz Imre tervei alapján épült

szám, most 2852 fő él a településen. Sok az új-
szülött, tavaly több mint harminc baba született 
nálunk. Az öröm mellett ez kötelességet is jelent 
számunkra. Éppen most az óvodaépület bővíté-
sére adunk be pályázatot. A jelenlegi férőhelyek 
számát ötvennel szeretnénk növelni. 

‒ Felújították a Kozma Ferenc Általános Is-
kolát, a Községházát és a Makovecz Imre által 
tervezett közösségi házat. Mit emelne ki még a 
közelmúlt fejlesztései közül? 

‒ Az általános iskola felújítása nagyon idő-
szerű volt, mert egy klasszicista kúriában kel-
lett tartani a gyerekek testnevelési óráját, és 
a tetőszerkezet életveszélyessé vált. Az előző 
képviselőtestület kapott erre a célra támogatást 
a kormányzattól, mintegy 330 millió forintot, 
melyből megépülhetett az új tornaterem. Ezzel 
párhuzamosan az iskola felújítására is sor ke-
rült, és 2020-ban még a tálalókonyha is meg-
újulhatott. A faluházunkban tavaly energetikai 
korszerűsítést végeztünk, idén pedig kifestettük 
az épületet. 2020-ban 11 utcát újítottunk fel, az 
idén további 7 utca kerül sorra. Terveink között 
szerepel egy tájház kialakítása, az önkormányzat 
tulajdonában lévő épületek felújítása, Falumú-
zeum létrehozása, amelynek költségét pályázati 
forrásból kívánjuk finanszírozni. Az iskola terü-
letén található tó partján a 19. században angol-
kert volt, ott szabadidőparkot alakítunk ki.

‒ A természeti értékek alapján Baracska a 
Velence-tó ‒ Vértes Kiemelt Üdülőkörzet része. 
A turisztika fontos szerepet játszik az itteniek éle-
tében?

‒ Baracska turisztikai lehetőségeit minden-
képpen fejleszteni kell, de sajnos nincsenek szál-
láshelyeink, ezért hosszú távon mindenképpen 
szeretnénk ezt a szegmenset erősíteni. A kerék-
páros turizmus sok lehetőséget rejt, ám pillanat-
nyilag a Budapest és Balaton közötti kerékpárút 
elkerül minket. Folytattunk már egyeztetést a 
fejlesztésben résztvevő cégek szakembereivel. 
Tárnoktól épülne még egy kerékpárút egészen 
Pettendig, ott becsatlakozna a már meglévőbe, s 
Kápolnásnyéken át jutna a tó irányába.   

Az interjú teljes szövege a 
www.pannoniakincsei.hu-n olvasható.


